
Zamyšlení: 85. Sborová služba pro dnešní
společnost

Nepotřebujeme sbory, které jsou velké v soudu, rozdělení a nenávisti.

Zamyšlení

Potřebujeme sbory, které mluví o lásce, jednotě a vzájemné úctě

Bill Leonard nedávno napsal o Samuelovi S. Hillovi Jr., který v roce 1960 řekl:

„Jádrem věci je, že služba sborů je pro lidi v dnešní společnosti stále více
bezvýznamnější.“ 

A Leonard dodal: „Střízlivá slova, která jsou stále více zřejmá v prázdných lavicích sborů roku 2021.“

Dodal bych dvě věci:

1. Stále existují pravidelní návštěvníci sborů ze starých časů, kteří vycházejí z tradice, zvyku a v
mnoha ohledech nacházejí skutečnou hodnotu ve svém členství ve sboru a v jeho navštěvování.
Spřátelí se zde s lidmi, najdou v něm příležitost ke službě a užívají si studijních a diskusních kurzů,
které hovoří o jejich životech a potřebách.

2. Mnoho, ne-li většina lidí, kteří nejsou členy sboru, prostě necítí nebo nevidí potřebu takového
náboženského života. Kdybychom je mohli jen jednou dostat do sboru a ukázat jim, co tu pro ně je,
mohli by to zkusit – nebo alespoň o něm získat bližší představu.

Můj sbor je velmi aktivní v komunitních službách, má asi tucet oblastí působnosti a služeb. Nosíme
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„modlitební šály“ pacientům v nemocnici, podporujeme učitele v místních základních školách
dodávkami, obědy a dobrovolnými vychovateli. Financujeme několik místních agentur, které se
zabývají bezdomovectvím a chudobou. Většinu z toho hradí náš fond, který závisí na příspěvcích
navíc od členů sboru.

Pokud někoho přivedeme do nedělní školy, raději bychom neměli diskutovat o Mojžíšovi, Noemovi
nebo o Zjevení se vší tou tajemnou, v podstatě nepodstatnou formou. Ani o cestách Pavla jako
misionáře nebo o starých židovských zvycích, o jejich životě a náboženství.

Ne, lepší je studium Ježíšova Kázání na hoře s hodnotami pro dnešní život, které platí provždy; lepší
je diskuse o aktuálním okamžitém problému ve společnosti a o naší křesťanské reakci na ně; lepší je
osobní svědectví starších i mladších členů sboru o tom, jak víra ovlivňuje jejich životy.

Měl jsem studenta, jehož dobrovolnou prací byla návštěva osamělých lidí v pečovatelském centru.
Nakonec končil tím, že jednou týdně hrál dámu s jedním starým pánem a myslel si, že jeho práce má
malý význam – dokud ten starý muž nezemřel a on nebyl jediným člověkem na jeho pohřbu.

Neexistuje žádný způsob, jak změřit dopad takové zkušenosti. Udělejme více pro to, aby naše
sborová práce byla pro dnešek smysluplná.

“Nepotřebujeme sbory, které jsou velké v soudu, rozdělení a nenávisti.”

Sbory mohou dělat to, co jednotlivci nemohou. Kdo může zařídit týdenní studijní skupinu pro dospělé
homosexuály v Dallasu? Nebo program zotavení pro lidi po rozvodu nebo místo pro setkání skupiny
bývalých alkoholiků? No, můj sbor může. Učil jsem skupinu 35 homosexuálů, kteří nikde jinde
nemohli být. Nemohli se vejít do mého obývacího pokoje, ale můj sbor měl pro ně vhodné prostory.

Nepotřebujeme sbory, které jsou velké v soudu, rozdělení a nenávisti. Potřebujeme (a máme mít)
sbory, které vždy mluví o lásce, jednotě a vzájemném respektu a které vítají všechno k všemu, co má
církev nabízet. 

Potřebujeme, aby sbory ustoupily od tajemných teologických argumentů a spekulativních kázání o
Zjevení a hovořily o dnešním životě – o naší společnosti a o tom, jak jí můžeme sloužit.  

Musíme přivítat lidi u vchodových dveří a zeptat se jich, co dnes potřebují, a přivést je k tomu.
Musíme reagovat na jejich telefonát, třeba návštěvou, abychom jim ukázali, že to s nimi a jejich
potřebami myslíme vážně.

Jednou jsem navštívil obrovský baptistický sbor na večeři rodičů neslyšících dětí. Po večeři jsme se
shromáždili v modlitebně a přišel starší kazatel (který vypadal hodně jako Mojžíš), přivítal nás a
pozval nás na nedělení shromáždění. Řekl:

„Toto je velká budova a pokud se zde ztratíte, zeptejte se jednoho z těchto sloužících s odznakem.
Máme toho zde hodně pro lidi, a pokud nemáme to, co potřebujete, řekněte nám, a my to pro vás
pořídíme.“

Kdo to kdy slyšel v nějakém našem shromáždění? Toto je opravdový sbor pro vás.

Paul Magee, Dallas
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Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Česká republika nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj baptistických sborů
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